
 
Guvernér NBS J. Makúch k vytvoreniu inštitúcií dohliadajúcich na finančný sektor 
EÚ: Európske banky budú strážiť štyri nové inštitúcie 
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Európska únia chce ďalšej finančnej kríze predísť celoúnijnou reguláciou bánk. Guvernér NBS 
Jozef Makúch hovorí, že proces prípravy prebiehal  rýchlo a zostali nevyjasnené otázky. 
BRATISLAVA. V Londýne, Paríži a vo Frankfurte začnú od januára fungovať tri nové inštitúcie, 
ktoré majú dohliadať na fungovanie bánk, poisťovní a finančného trhu v Európskej únii. 
Nový dohľad bude vydávať aj licencie pre hedžové fondy. Štvrtou inštitúciou bude Európska rada 
pre systémové riziká, ktorá bude v prípade potreby vydávať varovania a odporúčania. Každá z nich 
má pomáhať väčšej stabilite finančného systému. 
Guvernér Národnej banky Slovenska (NBS) Jozef Makúch hovorí, že celý proces prípravy 
prebiehal prirýchlo a nevyjasnené technické otázky môžu spôsobiť problém v budúcnosti. 
„Pripomienky NBS smerovali k tomu, aby sa nepresunuli kompetencie pri dohľade nad finančným 
trhom, pokiaľ bude záchranu finančných inštitúcií a dôsledky riešenia krízy znášať Slovensko,“ 
povedal Makúch. 
Centrálna banka o svoje kompetencie na domácom trhu nepríde. Zmení sa však systém spolupráce 
na celoeurópskej úrovni v prípade cezhraničných finančných skupín, napríklad bánk. Na riziko v 
tejto súvislosti upozornil aj  viceguvernér Českej národnej banky Mojmír Hampl. 
„Malá váha nášho hlasu v európskych regulačných orgánoch môže znamenať prehru  pri 
rozhodnutí, ktoré bude veľmi prijateľné pre materskú spoločnosť, ale nemusí byť komfortné pre 
dcéru, zvlášť v nejakom krízovom okamihu,“ povedal Hampl pre Hospodářské noviny. 
Ako príklad uviedol výplatu dividend. Otázne je, akú váhu by mal národný dohľad, ak by mal pocit, 
že niektorá dcéra zahraničnej banky by si mala radšej vytvoriť kapitálovú rezervu. 
Centrálne banky budú na  nové inštitúcie prispievať zo svojho rozpočtu. NBS bude hradiť dve 
percentá ich celkových nákladov. Podľa Makúcha by bolo lacnejšie, keby všetky tri inštitúcie mali 
spoločné sídlo. 
 


